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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 9. december 2011
stillet følgende spørgsmål nr. 149 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares.

Spørgsmål nr. 149:
”Vil ministeren kommentere henvendelsen fra DevoMedic, omdelt på SUU 
(alm. del - bilag 98), vedrørende anvendelsen af engangsudstyr og infektions-
risikoen i forbindelse med anvendelsen af genanvendeligt udstyr, herunder 
også brevet fra Dansk Selskab for Patientsikkerhed.”

Svar:
Som oplyst i DevoMedics henvendelse til udvalget afholdt virksomheden i juni 
2011 et møde med den daværende indenrigs- og sundhedsminister, hvor mi-
nisteren anbefalede virksomheden at gå videre med sine forslag til Danske 
Regioner og Statens Serum Institut. Statens Serum Institut oplyser, at man har 
aftalt møde med virksomheden den 19. januar 2012.

Jeg er helt enig med DevoMedic i, at sundhedsvæsenet generelt skal have fo-
kus på at nedbringe antallet af infektioner, herunder også sygehuserhvervede 
infektioner. Jeg håber derfor meget, at bl.a. den form for forbedringer, som 
DevoMedic har foreslået, kan vinde udbredelse i sundhedsvæsenet.

I den forbindelse kan jeg nævne, at mit ministerium sammen med Statens Se-
rum Institut og med inddragelse af Danske Regioner har igangsat udviklingen 
af et system baseret på eksisterende registerdata, der skal overvåge syge-
huserhvervede infektioner. Formålet er at give sygehusafdelingerne menings-
fulde oplysninger om antallet af sygehuserhvervede infektioner, således de 
kan bruge denne information i arbejdet med at nedbringe infektionstallene. Der 
er på finansloven for 2012 afsat 8 mio. kr. i perioden 2012-2014 til formålet.
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